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 ورود ۴۸ میلیون مترمکعب 
به سدهای پنج گانه تهران

مدیر دفتر بهره برداری و نگهداری از تاسیس��ات ش��رکت آب 
منطق��ه ای ته��ران گفت: با ثب��ت ۲8.5 میلیمتر بارش از  ابتدای 
م��رداد ت��ا کنون، میزان ورودی به مخازن س��دهای اس��تان به 
بیش از 48 میلیون  متر مکعب رس��ید. به گزارش ش��رکت آب 
منطقه ای تهران، محمد شهریاری اظهار داشت: با اینکه میزان 
بارش ها از اول مرداد ماه س��ال جاری تا کنون، در مقایس��ه با 
بارش 6.5 میلیمتری مدت مشابه مرداد ماه سال گذشته افزایش 
چشمگیری داشته است، میزان ذخایر سدهای پنجگانه تامین 
کننده آب ش��رب تهران به 543 میلیون متر مکعب رس��یده که 
این میزان نس��بت به روز مش��ابه س��ال گذشته که 646 میلیون 
متر مکعب بود، با کاهش 103 میلیون مترمکعبی روبرو ش��ده 
است. وی با بیان اینکه از ابتدای سال آبی جاری تا کنون، میزان 
ورودی به مخازن س��دهای پنجگانه اس��تان تهران به 1064 
میلیون متر مکعب رسید، گفت: این میزان در مدت مشابه سال 
آبی گذش��ته 1۲70 میلیون متر مکعب بود که حدود 16 درصد 

کاهش یافته است.

قیمت نفت سنگین ایران کاهش یافت
جدیدترین گزارش ماهانه اوپک نشان داد قیمت نفت سنگین ایران 
ماه میلادی گذشته به همراه گریدهای نفتی دیگر کاهش پیدا کرده 
است. به گزارش ایسنا، قیمت هر بشکه نفت سنگین ایران در ژوییه 
به 107 دلار و 63 سنت رسید که هشت دلار و ۲۲ سنت معادل 7.1 
درصد در مقایسه با قیمت 115 دلار و 85 سنت در ژوئن، کاهش 
داشت. میانگین قیمت نفت سنگین ایران از ابتدای سال میلادی 
جاری تاکنون، به 105 دلار و 49 سنت رسید که بالاتر از 65 دلار 

و یک سنت در مدت مشابه سال میلادی گذشته است.

 تشدید بحران انرژی در اروپا 
به دنبال افزایش قیمت برق

کمبود عرضه گاز به اروپا، پایین آمدن تولید برق هسته ای، برق 
آبی و بادی به خاطر گرمای هوا، قیمت برق در این قاره را به یک 
رکورد جدید رسانده است. به گزارش تسنیم به نقل از بلومبرگ، 
قیمت برق در اروپا در بحبوحه محدودیت عرضه انرژی به خاطر 
موج گرما و آتش سوزی های گسترده در سراسر فرانسه به یک 
رکورد جدید رس��ید. این افزایش قیمت نش��ان دهنده کمبود گاز 
طبیعی جهت سوخت نیروگاه های برق به دنبال کاهش عرضه 
گاز به اروپاست، آن هم در شرایطی که اروپا تلاش می کند ذخایر 

گاز خود را برای زمستان پر کند. 

اخبار كوتاه

انرژی

جزئیات افزایش ظرفیت آب 15 سد کشورپذیرش طرف افغانستانی برای رهاسازی حقابه هیرمند
وزیر نیرو در تشریح دستاوردهای سفر خود به افغانستان گفت: در این سفر طرف 
افغانستانی پذیرفت که دیگر جریان آب به سمت شوره زار گود زره منحرف نشود 
و آب در مس��یر طبیعی خود به س��مت ایران جریان یابد. به گزارش وزارت نیرو، 
علی اکبر محرابیان درخصوص دستاوردهای سفر خود به کشور افغانستان، با اشاره 
به دیدارهای مختلف اظهار کرد: در خصوص معاهده 1351 با طرف افغان گفتگو 
کردیم، مهمترین موضوعی که در ماه ها و سال های اخیر موجب عدم دریافت حقابه 
می ش��د، اجرای یک پروژه اس��تکباری در نزدیکی مرز جمهوری اس��لامی بود. وی 

افزود: حقابه ایران از سد کجکی کشور افغانستان آزاد شده و به بند کمال خان در 70 کیلومتری مرز ما می رسد. وزیر 
نیرو خاطرنشان کرد: در جنوب منطقه بند کمال خان منطقه ای به نام گود زره وجود دارد که آب در پروژه استکباری 
حقابه هیرمند به آن منطقه انحراف پیدا می کند. محرابیان گفت: در سال های اخیر با احداث این بند انحرافی، حقابه 
کشور ایران آزاد نمی شد. وی با اشاره به گفتگوهای خود با مقامات افغانی اظهار کرد: در این سفر طرف افغانی پذیرفت 
که دیگر آبی به سمت منطقه گود زره جاری نشود و آب در مسیر خود به ایران وارد شود. علی اکبر محرابیان افزود: 
در س��ال های نرمال 8۲0 میلیون مترمکعب حقابه ایران بود که قرار ش��د با توجه به ش��رایط بارش��ی کمیساران آب در 

این خصوص تشکیل جلسه بدهند و موضوع را بررسی کنند تا این حقابه آزاد شود.

سخنگوی صنعت آب کشور گفت: بارندگی های اخیر موجب افزایش متوسط بارش 
کشوری به میزان حدود 15 میلی متر شده است. به گزارش تسنیم، فیروز قاسم زاده با 
بیان اینکه بیشترین بارش های سامانه بارشی اخیر در استان های سیستان و بلوچستان، 
گیلان، فارس، هرمزگان، مازندران، یزد، بوش��هر، کرمان، تهران و البرز بوده، گفت: 
براساس آمار ایستگاه های وزارت نیرو، بارندگی های اخیر، متوسط بارش کشوری 
را 15 میلی متر بهبود بخشید. قاسم زاده افزود: میزان حجم آب تولیدی در بارش های 
اخیر که به صورت رواناب سطحی یا نفوذ به منابع آ ب زیرزمینی تخمین زده می شود، 

حدود 7.5 میلیارد مترمکعب اس��ت. وی ادامه داد: از این میزان، براس��اس بارش��ی که در حوضه آبریز س��دهای کشور رخ 
داده، حجم آب ورودی به مخازن سدهای مهم تاکنون حدود 350 میلیون مترمکعب ثبت شده است. سخنگوی صنعت 
آب کشور با اشاره به ورود ۲۲0 میلیون مترمکعب آب به حوضچه های تغذیه مصنوعی و 400 میلیون مترمکعب رواناب 
به تالاب ها افزود: پیش بینی می شود بخشی از رواناب ها در جنوب کشور به سمت دریا روانه شود و بخشی نیز در قالب 
نفوذ در زمین، طی ماه های آتی به آبخوان های کشور وارد خواهد شد. سخنگوی صنعت آب کشور همچنین در ادامه 
خاطرنشان کرد: حجم ورودی خالص ناشی از سامانه بارشی اخیر در مخازن سدها، حدود 350 میلیون مترمکعب بوده 

که بیشترین تاثیر را در افزایش ورودی به سدهای استان های سیستان و بلوچستان و هرمزگان داشته است.

راه و مسکن 

اخبار كوتاه

»تجارت« بررسی کرد

پشت پرده زمین گیر شدن هواپیماهای کشور
گروه راه و مسکن: به نظر می رسد كه اختلاف بر سر قيمت بليت 
هواپيما در مسيرهای داخلی و خارجی این روزها دارد تبدیل به 
یکی از چالش های اصلی پيش روی صنعت حمل و نقل هوایی 
كش�ور می ش�ود. »اعلام نرخ بليت ش�ش ميليون تومانی برای 
پروازهای اربعين بدون هماهنگی با ایرلاین ها و فعالان صنعت 
هوانوردی صورت گرفته اس�ت.« این بخش�ی از صحبت های 
مقصود اس�عدی س�امانی، دبير انجمن شركت های هواپيمایی 
كش�ور در گفتگو با ایسناس�ت. به نظر می رسد كه شركت های 
هواپيمایی كشور از اعلام این مبلغ از سوی وزیر راه و شهرسازی 
رضایت ندارند و البته به مانند سنوات گذشته به دنبال افزایش 

قيمت ها هستند.
امسال پیش بینی شده است تا 5 میلیون زائر کربلا برای شرکت 
در اربعی��ن از طری��ق هواپیما، قطار و حمل و نقل زمینی  جابه جا 
ش��وند که بر اس��اس اعلام وزیر راه و شهرس��ازی بین 50 تا 
60 هزار نفر با پرواز جابجا خواهند ش��د و همین مس��ئله برنامه 
ریزی برای کاهش تاخیرات پروازی و پاس��خگویی ایرلاین ها 
به مسافران را برای سازمان هواپیمایی کشور سخت تر می کند. 
دستورالعمل حقوق مسافر ایرلاین ها را موظف می کند تا نماینده 
آنه��ا در ف��رودگاه پاس��خگوی هر نوع تاخی��ر، ابطال و یا نقص 
فن��ی پ��رواز باش��د. با این حال در بس��یاری از م��وارد راهنمایی 
مس��افر در غیاب نماینده ایرلاین به فرودگاه محول می ش��ود و 
از آنجایی که فرودگاه ها وظیفه ای برای پاسخگویی به تخلفات 
ایرلاین ه��ای خارجی ندارد، س��رگردانی مس��افران ایرانی در 
فرودگاه های خارجی بیشتر هم می شود. 95 درصد مسیرهای 
پروازی در دست چارترکنندگان است. رستم قاسمی، وزیر راه 
و شهرس��ازی س��ه هفته پیش اعلام کرد که ممنوعیت فروش 
چارتری بلیت های اربعین ابلاغ شده است و اگر ایرلاین ها پیش 

تر مس��یرها را به چارترکننگان فروخته باش��ند باید قراردادهای 
فروش را لغو کنند.

عدم رضایت ایرلاین ها از قیمت پروازهای اربعین � 
ناراضی بودن ایرلاین ها درباره قیمت اعلام ش��ده جهت س��فر 
اربعین را از بخش دیگری از صحبت های دبیر انجمن شرکت 
های هواپیمایی بهتر می توان متوجه شد؛ آنجا که او در گفتگو 
با ایسنا گفته است: تصمیمی که بابت تعیین قیمت بلیت هواپیما 
گرفته ش��د بدون توجه به س��وابق آن در س��ال های گذشته بود؛ 
چرا که سابق بر این براساس توافقی که با سازمان هواپیمایی 
کش��وری داش��تیم نرخ را تعیین می کردیم و امس��ال هم این 

آمادگی در ایرلاین ها وجود داشت اما وزیر راه و شهرسازی بدون 
هماهنگی ما و مشورت با فعالان این صنعت نرخ شش میلیون 
تومانی را بابت پروازهای اربعین اعلام کرد. اس��عدی س��امانی 
همچنین اعلام کرد: حداقل در ایام اربعین باید 300 پرواز انجام 
شود که برای حدود 180 پرواز باید هزینه رویالیتی به فرودگاه 
نجف پرداخت شود که اینها هزینه های اضافی است که بر دوش 
ایرلاین ها تحمیل می شود. در واقع باید گفت که شرکت های 
هواپیمایی در پروازهای اربعین به دنبال س��ود نیس��تند و همه 
می خواهن��د حداکث��ر ت��وان را به کار گیرند تا زائران راحت ترین 
پرواز را تجربه کنند اما قبل از اعلام نرخ پروازهای اربعین باید 

با ایرلاین ها هماهنگی های لازم صورت می گرفت.

 � جلوگی���ری از افزای���ش قیم���ت بلی���ت پروازه���ای 
داخلی

صحبت های مطرح ش��ده از س��وی دبیر انجمن ش��رکت های 
هواپیمایی کشور در حالی گمانه زنی درباره درخواست ایرلاین ها 
برای افزایش قیمت هزینه سفر اربعین را افزایش می دهد که روز 
گذشته رئیس کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه از افزایش 
30 درصدی قیمت بلیت پروازهای داخلی جلوگیری صورت گرفته 
است، اعلام کرد که برخی ایرلاین ها عمدا در حال زمین گیر کردن 
هواپیماها هستند. محمدرضا رضایی کوچی در گفتگو با تسنیم ، با 
اشاره به مصوبه سه ماه پیش برای افزایش 30 درصدی قیمت بلیت 
پروازهای داخلی توسط شورای عالی هواپیمایی، اظهار کرد: سه 
ماه است که این کار را متوقف کرده ایم. وی ادامه داد: در این بین 
برخی شرکت  های هواپیمایی به طور غیرمستقیم هواپیماهای خود 
را زمین گیر می کنند. وی توضیح داد: به همین دلیل نیز بلیت پرواز 
به سختی تهیه می شود. در زمان حاضر حدود 115 فروند از ناوگان 
مسافری کشور فعال است. این در حالی است که ناوگان هوایی 

مسافربری کشور دارای حدود 400 فروند هواپیماست.

پشت پرده زمین گیر شدن هواپیماهای کشور � 
رئیس کمیس��یون عمران مجلس گفت: دلیل زمین گیر ش��دن 
هواپیماها ترکیبی از اقدامات عمدی و غیرعمدی است. به عبارت 
دیگ��ر ایرلاین ه��ا از ی��ک طرف می گویند قطعه نداریم و قطعات 
معیوب شده است. هم این که  به دنبال افزایش قیمت بلیت پروازها 
هستند. رضایی کوچی در پاسخ به این پرسش که مجلس تا چه 
زمانی می تواند در برابر افزایش قیمت بلیت پروازها مقاومت کنند، 
اضافه کرد: این افزایش 30 درصدی در شورای عالی هواپیمایی 

تصویب شده و ایرلاین ها در انتظار ابلاغ آن هستند.  

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: همه طرح های مسکن حمایتی از بیمه کیفیت برخوردار خواهد بود ضمن اینکه 3 تا 10 سال اجزای ساختمان بیمه شده 
است. به گزارش صدا و سیما، محمود محمود زاده اظهار کرد: 4 میلیون مسکن نهضت ملی قرار است ساخته شود که از نظر اقتصادی به 4 هزار میلیارد میلیارد 
تومان هزینه نیاز دارد که اگر 70 درصد این مبلغ مصالح ساختمانی باشد، به حدود ۲ هزار و 800 هزار میلیارد میلیارد تومان سرمایه نیاز داریم. محمودزاده 
اضافه کرد: یکی از بحث ها، تولید مصالح ساختمانی است که باید بتوانیم مصالح مناسب و با کیفیتی را تأمین کنیم؛ بحث اشتغال این طرح نیز از دیگر 
موضوعات مهم است که بیش از 8،5 میلیون اشتغال ایجاد خواهد شد. معاون وزیر راه شهرسازی گفت: میزان تسهیلات نیز باید برای راه اندازه این مرکز 

در نظر گرفته شود که با تأمین منابع مالی می توانیم این طرح را به پایان برسانیم؛ بیش از ۲5 تفاهم نامه برای انجام این پروژه به امضا رسیده است.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه وضعیت گرانی کرایه خانه رمق مستاجران را گرفته، گفت: دولت در کنار جدیتی که 
برای ساخت سالانه یک میلیون مسکونی دارند، برای بهبود وضعیت مستجران، نظارت را در بازار افزایش داده و اجازه جولان به دلالان را ندهد. 
رحیم زارع در گفتگو با خانه ملت، درباره وضعیت نامناسب اجاره بها مسکن، گفت: در فصل جابه جایی مستاجران، شاهد عدم نظارت دستگاه های 
دولتی بر بازار اجاره بها هستیم، متاسفانه علی رغم مصوبات متعددی که برای حمایت از مستاجران در نظر گرفته شده در عمل شاهد بی توجهی 
بازار به این سیاستگذاری ها هستیم. این نماینده مجلس با بیان اینکه برخی خانوارها مجبورند بیش از نیمی از درآمد خود را صرف پرداخت اجاره 

بها کنند، تاکید کرد: گرانی کالاهای اساسی در کنار افزایش افسارگیخته کرایه خانه، خانواده ها را از لحاظ اقتصادی با مشکل روبرو کرده است.

گرانی اجاره رمق مستاجران را گرفته استمصالح ساخت نهضت ملی مسکن تا ۱۰ سال بیمه می شود

 قانون نظام مهندسی
 بعد از 27 سال تصویب شد

عض��و کمیس��یون عم��ران مجلس با بیان اینک��ه قانون نظام 
مهندس��ی بعد از ۲7 س��ال در مجلس تصویب ش��د، گفت:  در 
نهضت ملی مس��کن باید بگونه ای برنامه ریزی ش��ود که آورده 
م��ردم ک��ه به صورت تدریجی انجام می ش��ود تا ۲00 میلیون 
تومان باش��د. به گزارش فارس، اقبال ش��اکری گفت: یکی از 
مهمترین مس��ائل نهضت ملی مس��کن روش تأمین مالی آن 
اس��ت و  در بخش مس��کن هم مهمترین روش تأمین مالی و 
بیمه و تضمین کیفیت س��اخت و س��از است. شاکری همچنین 
گفت:  یکی از مهمترین موانع برای س��اخت 4 میلیون مس��کن 
ش��بکه بانکی اس��ت که این 4 میلیون مس��کن فقط مربوط به 
وزارت راه و شهرس��ازی نیس��ت و کل دولت باید کمک کند تا 
مشکلات سر راه احداث 4 میلیون مسکن حل شود. وی گفت: 
جهش مس��کن از 600 هزار واحد مس��کونی به 4 میلیون یک 
رکورد بی نظیر به ش��مار می رود و مهمترین مش��کل آن تأمین 

مالی است که باید برطرف شود.

اصلاح آیین نامه کیلومتراژ شرکت راه آهن
مدیرعامل ش��رکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران از اصلاح 
آیین نامه کیلومتراژ در راس��تای رعایت عدالت و سیاس��ت های 
جدید این شرکت خبر داد. به گزارش وزارت راه و شهرسازی، 
سید میعاد صالحی اظهار کرد: پس از برگزاری 14 جلسه هیأت 
مدیره، اقداماتی درخصوص اصلاح آئین نامه کیلومتراژ و نظام 
انگیزش��ی صورت گرفت. مدیرعامل ش��رکت راه آهن با بیان 
اینک��ه موض��وع کیلومتراژ صرفاً یک عدد نیس��ت بلکه تحولی 
اساس��ی در مس��یر کاری نیروهای عملیاتی است، عنوان کرد: 
درخواس��ت های به حقی از س��وی لوکوموتیورانان و رؤس��ای 
قط��ار و کادر مان��ور درخص��وص اصلاح آئی��ن نامه کیلومتراژ 
وجود داشت، مساله مهم این است که هم عدالت رعایت شود 
و هم تا جایی که مقدور اس��ت، تبعیض بین نیروهای عملیاتی 
از میان برداش��ته ش��ود. معاون وزیر راه و شهرس��ازی با تاکید 
بر اینکه موضوع کیلومتراژ باید یکپارچه ش��ده و پرداختی ها بر 
مبنای آن صورت گیرد، اظهار کرد: تحول اساسی در آئین نامه 
کیلومتراژ اتفاق افتاده و سرعت سیر و سرعت سفر در آئین نامه 

جدید، لحاظ شده است.

گروه انرژی: مردم در س�ال های گذش�ته بخصوص در دو سال 
گذشته با مشکل خاموشی ها )قطع برق( در تابستان و زمستان 
مواج�ه می ش�دند به طوری ك�ه ای�ن موضوع باع�ث افزایش 
نارضایتی عمومی شده بود. قطعی برق در سال گذشته )بهار 
و تابستان 1400( به اوج خود رسيد و مردم در روز چند ساعت 
برق نداشتند، این در حالی بود كه خاموشی ها از اردیبهشت ماه 
آغاز شد. در سال  گذشته چند بار در روز برق هر بار به ميزان 
دو ساعت قطع می شد. علت  خاموشی ها در سال های گذشته 
به عدم ساخت نيروگاه در دولت قبل و افزایش ندادن ظرفيت 
توليد برق مربوط می شد؛ به نوعی دولت قبل با نيروگاه نسازی 
باعث ایجاد مشکل برای مردم شده بود. افزایش ظرفيت توليد 
برق یکی از تکاليف قانونی برنامه ششم بود كه دولت و وزارت 
نيروی س�ابق از انجام آن س�رباز زده بود. این موضوع حتی بر 
توليد هم اثر گذاشته بود و واحدهای توليدی مجبور بودند خط 

توليد خود را خاموش كنند.
بر همین اساس دولت وزارت نیروی دولت سیزدهم از پارسال 
همه همت خود را برای افزایش توان تولید برق از طریق تعمیرات 
نیروگاه ه��ا ب��ه کار گرف��ت. بر همین اس��اس برنامه تعمیرات 
نیروگاه��ی از هم��ان پارس��ال با جدیت از س��وی وزیر نیروی 
دولت سیزدهم پیگیری شد.  وزارت نیرو دولت سیزدهم امسال 
برای نخس��تین بار بیش از 94 هزار مگاوات برنامه تعمیرات و 
آماده سازی نیروگاه های حرارتی را در دستور کار خود قرار داد. 
دغدغه خاموشی برای مردم ایجاد شود و اکثریت فکر آن بودند 
تا راهی بیابند تا از اعمال خاموش��ی ها در تابس��تان امس��ال فرار 
کنند و بس��یاری هم خواس��تار آن بودند تا حداقل برق موردنیاز 
آنها تأمین ش��ود تا کارها دچار خدش��ه نشود. این قطعی برق در 
بخش خانگی و صنعتی مردم و فعالان صنعتی را کلافه کرده 

بود و نگرانی از تداوم آن بر سر همه سایه انداخته بود.

در ش��رایط مش��کلات اجتماعی و اقتصادی موجود و با ناترازی 
تولی��د و مص��رف برق، وزارت نیرو ب��ا اقدام هایی مانند امضای 
تفاهم نامه همکاری با وزارت صمت، همکاری با صنایع، اجرای 
برنامه مدیریت مصرف و راه اندازی موتور احداث نیروگاه های 
تجدیدپذیر در کش��ور تاکنون هیچ خاموش��ی را بر ش��بکه برق 
اعمال نکرده است که این موفقیت قابل توجه است. چندی پیش 
علی اکب��ر محرابی��ان، وزیر نی��رو با بیان اینکه بنای وزارت نیرو 
بر این اس��ت که در هیچ  یک از بخش های خانگی، تجاری و 
غیره خاموشی اعمال نشود، گفت: برای هر یک از بخش های 
مختلف، برنامه مدیریت مصرف تدوین ش��ده و اگر این برنامه 

مدیریت برق به خوبی اجرا ش��ود، کار به خاموش��ی نمی رس��د. 
محرابیان با اشاره به خاموشی های مکرر در سال گذشته، گفت: 
در سال های گذشته چندین بار در روز به میزان دو ساعت برق 
قطع می ش��د، درحالی که در ش��رایط امروز جامعه همه وس��ایل 
عمدتاً وابسته به برق هستند. وزیر نیرو یکی از افتخارات صنعت 
برق را گستردگی شبکه این بخش خواند و گفت: شبکه بزرگ 
برق دائماً در حال تهدید است، برای مثال پدیده های طبیعی یا 
مشکلات فنی می تواند زمینه قطعی محدود را فراهم کند، اما 
در حال حاضر باوجود مصرف 6۲ هزار مگاواتی، از شبکه برق 

پایدار برخوردار هستیم.

 � الزام دستگاه های دولتی برای صرفه جویی
یکی از گام های مهم در رفع نگرانی در باره خاموشی ها  توجه 
وی��ژه ب��ه کاهش مصرف برق واحدهای اداری و دس��تگاه های 
دولت��ی اس��ت. بر این مبن��ا هیئت وزی��ران در تصویب نامه ای 
صرفه جویی 30 درصدی نسبت به سال گذشته در ساعات اداری 
را ابلاغ کرد و به وزارت نیرو مأموریت داد، از طریق ابزارهایی 
نظیر کنتور هوشمند و اینترنت اشیا برق ادارات متخلف را قطع 
کند. براساس مصوبه هیئت وزیران همه دستگاه های اجرایی، 
بانک ها، نیروهای مس��لح و نهادهای عمومی موظف ش��ده اند 
در ساعات اداری حداقل 30 درصد نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته و در ساعات غیراداری به میزان 60 درصد، مصرف برق 
خود را کاهش دهند براساس گزارش سخنگوی برق، تاکنون از 
طریق سیاست سخت گیرانه دولت مبنی بر صرفه جویی بخش 
اداری نزدیک به 700 مگاوات صرفه جویی صورت گرفته و این 

آمار در حال اضافه شدن است. 
مصطفی رجبی مشهدی در گفتگو با خبرنگار ایرنا اعلام کرد: 
الزام بخش اداری به مدیریت مصرف س��بب ش��د 10 درصد در 

تامین برق موثر باشد.

برنام���ه ری���زی دقی���ق ب���رای تعمی���ر نی���روگاه ه���ا � 
پیش از این بود که ناصر اسکندری، معاون راهبری تولید نیروی 
برق حرارتی گفت: امسال 100 برنامه تعمیرات نیروگاهی ایران 
به صورت کامل اجرا شده و همه نیروگاه ها آماده تولید هستند؛ 
امس��ال همچنین بالای 96 هزار مورد تعمیراتی در نیروگاه ها 
انجام شده است. وی ادامه داد: از این 96 هزار  تعمیرات برخی 
تعمیر اساس��ی بوده اس��ت که به خوبی انجام ش��ده اس��ت. تنها 
ی��ک م��ورد ۲0 مگاواتی باقی مانده ک��ه در چندروزه آینده وارد 

مدار می شود. 

دولت سیزدهم چطور شرایط رفع خاموشی را فراهم کرد؟

موفقیت دولت در ماموریت تابستان بدون خاموشی

تأمین زمین برای ساخت ۱.۴ میلیون واحد مسکونی
گروه راه و مسکن: معاون اول رئیس جمهور گفت: مشکل مسکن با توصیه حل نمی شود 
فقط باید عرضه فراوان ش��ود تا هزینه مس��کن در س��بد زندگی مردم کاهش پیدا کند. 
به گزارش خبرگزاری ها، محمد مخبر گفت:  دولت س��ه اولویت مهم ش��امل معیش��ت، 
سلامت و مسکن مردم را در دستور کار قرار داده که از ابتدای آغاز به کار دولت تا اسفند 
ماه 1400 در زمینه معیشت مردم و قیمت ها اتفاقات خوبی روی داد.تورم رو به کاهش 
است و قیمت کالا های اساسی کنترل و بلکه کاهش یافته به طوری که در برخی ذخایر 

زیر خط قرمز بودیم، اما اکنون در عمده ذخایر مانند کالا های اساسی گندم، جو و غلات 
به 60 تا 70 درصد رسیدیم. به گفته معاون اول رئیس جمهور، وضعیت خزانه کشور به 
هیچ وجه مناسب نبود، اما بدون قرض گرفتن از بانک مرکزی به ذخایر خوبی در خزانه 
رس��یدیم. مس��ائل ارزی و حذف ارز ترجیحی در ابتدای امس��ال اتفاق افتاد در وضعیت 
بین المللی و منطقه ای هم مسائلی پیش آمد که کم کم در حال حل و فصل آن هستیم 
و اگر حذف ارز ترجیحی اتفاق نمی افتاد در آینده دچار مشکل می شدیم. او گفت: در 90 

درصد ش��هر ها هم متقاضی مس��کن و هم زمین وجود دارد و دولت فقط باید تس��هیل گر 
و کمک کننده به تأمین مالی باشد. بخش عمده ساختمان ها در شهر ها به وسیله مردم 
احداث می شود. مخبر می گوید : اگر بخش های مختلف و تعاون کمک کند بیش از آنچه 
که دولت تعهد کردیم می توانیم مسکن ایجاد کنیم. وظیفه دولت هم حمایت و پشتیبانی 
است و راهی غیر از آن نیست. اگر تصور کنیم که دولت به تنهایی یک میلیون مسکن 

می سازد، غیرقابل اجرایی است، اما توسط مردم این کار شدنی است. 


